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VYDÁVÁ OBECNÍ ÚŘAD HROBICE  

Hrobičani  pěkně  pohromadě 



HROBIČANI NA HROBICÍCH 
 

Je to již nějaký ten pátek, kdy představitelé naší obce oslovili paní 
starostku Hrobic u Pardubic. Podobně jako už léta probíhá sraz Březových, 
navázali jsme přátelské vztahy s Hrobičany z Čech. V roce 2009 nás 
poprvé navštívili a zúčastnili se zdejší pohárové soutěže. Letos jsme tedy 
byli pozváni my. Hrobičané se nechali inspirovat naší pohárovou soutěží 
SDH a uspořádali nultý ročník soutěže o pohár starosty. Padl tedy termín 
a dvoudennímu výletu nejen hasičů už nestálo nic v cestě. 

Na sobotu 10. července šest hodin ráno byl stanoven sraz před 
místním pohostinstvím. Do přistaveného klimatizovaného autobusu pana 
Jančíka z Vizovic se naložila hasičská „mašina“, hadice a vše potřebné, 
z druhé strany se začal autobus plnit batohy, stany a spacáky. A protože 
jsme na Moravě, 
nechybělo ani něja-
ké to tekuté posil-
nění, které prová-
zelo účastníky zá-

jezdu po celou dobu. „Když už veselo, tak s plnou parádou“ 
(poznámka autora). 

Na místo určení, Hrobice u Pardubic, jsme dorazili těsně před 
jedenáctou hodinou a byli jsme již netrpělivě očekáváni. Přivítání 
bylo vřelé a samozřejmě také „tekuté“. Setkání po roce není jen tak 
a padaly i polibky brežněvovského typu. Do začátku pohárové 
soutěže zbývaly ještě dvě hodiny, čas tak akorát na přípravu 
hasičského vybavení a ubytování účastníků. Díky počasí, které si 

hasiči „předplatili“ asi dlou-
ho předem, bylo možno spát 
i pod širým nebem, což také většina udělala.  

Nástupem všech hasičských sborů v 13:00 hodin začala soutěž – štafeta 
a útok, jejichž časy se sčítaly. Plánované druhé kolo této soutěže bylo díky 
úmornému vedru zrušeno. Poté následovalo tzv. superfinále (pouze útok). Celkově 
soutěžilo deset družstev a to Hrobice u Pardubic ženy i muži, Srch, Hrádek, 
Opatovice, Bukovina, Hrobice na Moravě muži „A“ a „B“, ženy a Dream Team 
(smíšené družstvo). V příjemném areálu parku před místním obecním úřadem 
dělali soutěžící vše, co mohli, sportovní nasazení mnohdy překonalo i vysoké 
teploty. Konečný „účet“ soutěže SDH o pohár starosty dopadl pro naše družstva 
takto: muži „A“ 3. místo, muži „B“ 5. místo, Dream Team 7. místo, ženy skončily 
na 2. místě. Následovalo ukončení soutěže a vyhlašování výsledků, které všichni 
očekávali velmi netrpělivě, slunce se i přes odpolední hodinu opíralo do znavených 
hasičů s nebývalou silou. Po společném focení se někteří vydali hledat jakékoli 
osvěžení, ať už v podobě točeného piva, bazénů místních vstřícných občanů 
nebo třeba nedaleké řeky Labe.  

Následovala další část naší návštěvy, některými nazývaná ještě postaru „družba“ - na lavečkách pod stromy, 
za obecním úřadem na zahradě nebo třeba u baru. Všude 
byly vidět spřátelené hloučky bavících se Hrobičanů. 
Desátou hodinou večerní měla začít ve vedlejší klubovně 
diskotéka, ale čas kvapil pomalu a s blížícím se soumra-
kem vypukla v provizorně postaveném velkém altánu 
harmoniková mela. Pilo se, zpívalo, ba i tančilo (se vším 
co mělo ruce nebo aspoň nohy). A jak dopadla diskotéka? 
Tancovat v uzavřeném prostoru v odhadovaných čtyřiceti 
stupních v nebývalém tempu a s velkým nasazením? 
Tak tento zážitek si bude asi každý dlouho pamatovat. 
Zkrátka, příjemný společný večer, na kterém se všichni 
chlubili, že jsou Hrobičani, společně „poklábosili“ o všem 
možném i nemožném, společně si zatancovali a bavili se 
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mistostarosta se starostkou 



až do rozbřesku. Ranní vstávání už nebylo pro všechny tak 
veselé. Myslím, že v mnohých hlavách zněly mohutné 
zvony, „u nekoho sa zahřmělo, možná aj zablýsklo“. Nikdo 
si ale nenechal pokazit náladu a po snídani, kterou nám naši 
hostitelé připravili, jsme se po loučení a poděkování všichni 
nahrnuli zpět do autobusu. Čekala nás ještě návštěva 
Kunětické Hory a poté cesta k domovině. 

Kunětická Hora. Hrad, který stojí na lávové hoře asi 
tři kilometry od Hrobic. „Archeologické průzkumy zařazují 
nejstarší hradní stavbu na vrcholu Kunětické hory 
do poloviny 14. století. Za husitských válek se stává 
důležitým opěrným místem husitského hejtmana Diviše 
Bořka z Miletínka. Roku 1491 přechází hrad do majetku 
Pernštejnů, za nichž dochází k zásadní přestavbě hradního 

komplexu. Vzniká mohutný dvouvě-
žový hrad s důmyslným systémem 
opevnění. Od druhé poloviny 16. sto-
letí pozbývá hrad na původním 
významu. To bylo umocněno i jeho 
poškozením švédskými vojsky v zá-
věru třicetileté války. V dalších 
staletích hrad ohrožovalo lámání 
kamene, které bylo zastaveno až na 
počátku 20. století. Tehdy zároveň 
započaly i záchranné práce Muzej-
ního spolku v Pardubicích podle 
projektu arch. Dušana Jurkoviče.“ – 
zdroj: oficiální webové stránky hradu.  

Na naší poslední zastávce 
cestou Čechami jsme si v parnu 
troufli na pěší výšlap a následnou 
prohlídku hradu. Ten je za vstupné 
volně přístupný a návštěvníci se zde 
mohou volně pohybovat a prohléd-
nout si expozice svým vlastním 
tempem, včetně krásného rozhledu do rovinatého okolí, či příjemně chladných sklepů. Stanovený čas na prohlídku 
a výšlap byl dvě hodiny. Ne náhodou jsme se všichni sešli v restauraci hned vedle parkoviště, dali si oběd a příjezdem 
domů v neděli těsně před sedmnáctou hodinou byl celý výlet úspěšně završen. 

Závěrem patří velký dík našim hostitelům. Ujali se Hrobičanů s patřičnou péčí a výdrží. Doufáme, že se příští rok 
opět sejdeme při nějaké příležitosti, třeba opět na naší pohárové soutěži na začátku léta. Hasičskému sportu třikrát zdar 
a Hrobicím u Pardubic díky.  
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Milan Štefka 



MUŽI   
číslo družstvo čas umístění 
19 Lhotsko "A" 19,38 1 
3 Hrobice "B" 20,02 2 
21 Lhotsko "B" 21,22 3 
6 Veselá "A" 21,57 4 
22 Želechovice Pas. 21,58 5 
2 Újezd 21,84 6 
8 Veselá "B" 22,06 7 
12 Ludkovice 24,84 8 
9 Želechovice 29,97 9 
16 Slušovice 32,81 10 
1 Hrobice "A" N N 

ŽENY   
číslo družstvo čas umístění 
18 Neubuz 25,36 1 
20 Prštné 26,32 2 
4 Veselá 28,37 3 
17 Lhotsko 28,41 4 
5 Hrobice "A" 30,06 5 
15 Všemina 32,24 6 
13 Trnava 34,77 7 
11 Želechovice 35,34 8 
10 Ludkovice 36,09 9 
14 Slušovice 37,27 10 
7 Hrobice "B" 62,97 11 

POHÁROVÁ SOUTĚŽ HROBICE 

V sobotu 3.7.2010 se konal 
na Hrobicích již 17. ročník pohárové 
soutěže v požárním útoku. Letos, 
stejně jako loni, jsme přidali před 
dostřikové čáry průlezové překážky 
pro útočníky, což je pro diváky určitě 
atraktivnější než klasický útok. Soutěž 
probíhala za velmi pěkného počasí 
a to k nám přilákalo na 22 družstev, 
z toho bylo 11 žen, což je největší 
konkurence, která se u nás kdy sešla. 
V této kategorii jsme letos poprvé 
postavili dvě družstva. Bohužel se jim 
moc nedařilo. Družstvo „A“ obsadilo 
páté místo, což vzhledem k účasti 11 
družstev žen není až tak špatné. Zato 
družstvo „B“ po velkém boji 

s rozdělovačem obsadilo až poslední příčku. Soutěž žen vyhrála Neubuz.  
Mužskou část soutěže zahajovalo naše družstvo „A“. Bohužel asi 

na některé z nich dolehla tréma či co, a tak díky nespojení savic jako jediní 
nedokončili. Ještě že máme družstvo „B“, které celou situaci zachránilo 
a časem 20,02 dlouho vedli, až do doby, kdy se na start postavili muži 
ze Lhotska. Časem 19,38 jako jediní naše borce porazili. Nutno podotknout, 
že soutěž proběhla bez žádných protestů, o což se zasloužil také hlavní 
rozhodčí Jiří Fišnar ze Slušovic. Bohužel jsme byli zklamáni malou diváckou 
účastí z řad našich spoluobčanů.  

Všem, kteří pomáhali s přípravou soutěže tímto děkujeme a podě-
kování patří také obecnímu úřadu Hrobice, který do soutěže jako každoročně 
věnoval ceny.  
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DĚTSKÉ ODPOLEDNE NA DUBÍČKU 
 

V sobotu 12. června se hrobické děti potkaly opět 
po roce na dětském dni konaném v místním areálu Dubíček. 
Po letošním propršeném jaru nebylo možno využít prostor 
fotbalového hřiště, ale zábavě, atrakcím a zajímavému 
programu to jistě neubralo na nevšednosti. Vedle mnoha her 
(házení šipek na terč, chůze na chůdách či poznávání druhů 
dřevin), vyrostla v prostoru před budovou horolezecká stěna 
manželů Březinových, která byla pro mladou generaci 
velkým lákadlem. I letos se na naše děti přijela podívat 
policie ČR ze Zlína, avšak ne za účelem zatýkání, 
ale přivezla sebou kompletní výbavu zásahové jednotky – 
helmy, neprůstřelné vesty atd., které bylo možno si 
i vyzkoušet. Nesmíme zapomenout ani na velmi oblíbený 
nafukovací hrad pana Šošolíka ze Hvozdné. Vedle atrakcí 
a her provázel celé odpoledne i kulturní program a to 
v podobě několika uskupení mažoretek ze Slušovic, 
svěřenkyň paní Korpasové a břišních tanečnic z Trnavy, které 
vede slečna Michaela Dolanská.  

Tímto příjemně stráveným odpolednem měly děti již částečně našlápnuto do prázdnin. Doufáme, že se jim hry 
i atrakce líbily. Chtěli bychom také poděkovat všem sponzorům a těm, kteří se na organizaci dětského odpoledne podíleli. 
Bez nich by se podobné akce těžko mohly konat.   
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ZE  ZÁPISŮ  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE 
 

3/2010 – 24.5.2010 
 

K bodu l - ZO projednalo nabídky na zateplení Okálu, výměnu oken a stavební úpravy. Na zateplení Okálu dodaly nabídky čtyři 
firmy: 1. H+M spol. s r.o. Zlín-Štípa - 528 tis. Kč, 2. OBBE s. r.o. stavební a obchodní společnost, Žopy - 418 tis. Kč, 3. Jan 
Holík, Všemina - 434 tis. Kč, 4. Area Zlín spol. s. r.o.  - 619 tis. Kč. Kompletní nabídku dle výkazu výměr dodaly firmy č.1 a č.4. 
Další dvě nabídky byly neúplné, a proto bylo těžké objektivně posoudit, která je pro obec nejvýhodnější. Zasedání byl přítomen 
také pan Ing. Míča, který projektoval „Zateplení fasády a výměnu oken“ a „Stavební úpravy“. Starosta navrhl, aby obec pověřila 
pana Ing.Míču, aby nabídky prověřil, posoudil a doporučil nejvýhodnější firmu pro zateplení. Zastupitelstvo dále projednalo 
nabídky na výměnu oken v této budově. Ze 7 uchazečů byly cenově nejvýhodnější firmy R.I.okna Slavičín a A.O.P. s. r. o.,které 
se jediné dostaly pod 100 tis. Kč (nejdražší firma STIMOS – OKNA, s.r.o. 151 tis. Kč). Úplnou nabídku na veškeré stavební 
úpravy dodala firma CA-STAV spol.s r.o. – cena 1 473 tis. Kč. Byly osloveny ještě menší firmy na zednické, instalatérské, 
elektroinstalační a sádrokartonové práce, jejichž nabídky byly mnohem výhodnější než od CA-STAV spol. s r.o. Usnesení 
č.1/3/2010 - ZO jednomyslně schválilo:  
1. Pověřit pana Ing. Míču, aby prověřil a doporučil nejvhodnější firmu na zateplení. 2. Firmu A.O.P. s. r.o. na výměnu oken. 
3. Stavební úpravy provést již prověřenými firmami, s kterými dlouhodobě spolupracujeme, pokud budou cenově nejvýhodnější. 
 
K bodu 2 - ZO projednalo výběr firmy pro rekonstrukci chodníků v obci. Vybírala ze čtyř uchazečů: 
1. IPS engineering a. s. - 507 tis. Kč, 2. RM GAS, s. r.o. Hvozdná - 695 tis. Kč, 3. H+M spol.s r.o. Zlín-Štípa - 578 tis. Kč, 
4. Antonín Pavelka, Všemina - 480 tis. Kč. Usnesení č.2/3/2010 - ZO jednomyslně schválilo firmu Antonín Pavelka, Všemina, 
která provede rekonstrukci chodníků.                                           
 
K bodu 3 - ZO projednalo zprávu o hospodaření obce za rok 2009 (závěrečný účet), který přednesla účetní obce. Celkové příjmy 
činily 7 178 869 Kč. Celkové výdaje 3 796 664 Kč. Obec hospodařila s přebytkem. 
ZO projednalo výsledek hospodaření u příspěvkové organizace (MŠ Hrobice). Celkové výnosy činily 1 876 090 Kč. Celkové 
náklady činily 1 875 720 Kč. Výsledek hospodaření byl 370 Kč. ZO projednalo žádost o schválení rozdělení s celoročním 
hospodařením za rok 2009. Usnesení č. 3/3/2010 - ZO jednomyslně schválilo závěrečný účet s celoročním hospodařením za rok 
2009 bez výhrad. ZO jednomyslně schválilo rozdělení hospodářského výsledku MŠ Hrobice. Hospodářský výsledek 370 Kč bude 
zaúčtován do rezervního fondu. 
 
K bodu 4 - ZO projednalo „Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření Obce Hrobice“ za rok 2009 č. 28/2009/KŘ“. Kontrolu 
hospodaření provedla pracovnice Krajského úřadu Zlín p. Ostrožíková. 
Usnesení č. 4/3/2010 - ZO jednomyslně schválilo „Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření Obce Hrobice“ za rok 2009 
č. 28/2009/KŘ. 
 
K bodu 5 - ZO projednalo podmínky „Smlouvy o bezúplatném převodu nemovitostí“ (pozemek parc. č.716/1 a 716/2 – areál 
Dubíček) mezi Obcí Hrobice a ČR – Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových. Ve smlouvě se mimo jiné uvádí, 
že obec nemůže areál využívat po dobu 25 let ke komerčním účelům či jiným výdělečným účelům, a ani je nebude k takovým 
účelům pronajímat. V takovém případě hrozí obci sankce v řádech statisíců korun. Usnesení č.5/3/2010 - ZO jednomyslně 
neschválilo podmínky „Smlouvy o bezúplatném převodu nemovitostí“ (pozemek parc. č. 716/1 a 716/2 – areál Dubíček) 
a pověřilo starostu obce, aby jednal s ÚZSVM o úpravě podmínek této smlouvy. 
 
K bodu 6 - ZO projednalo možnost zřízení Jednotky sboru dobrovolných hasičů obce. Usnesení č. 6/3/2010 - ZO jednomyslně 
schválilo zřízení Jednotky sboru dobrovolných hasičů obce Hrobice jako svou organizační složku. 
 
K bodu 7 - ZO projednalo uspořádání humanitární sbírky ošacení v Obci Hrobice, kterou organizuje Diakonie Broumov.  
Usnesení č.7/3/2010 - ZO jednomyslně schválilo uspořádání sbírky ošacení v Obci Hrobice v prvním týdnu měsíce července.  
 
K bodu 8 - ZO projednalo žádost manželů Antonína a Boženy Štefkových o výpůjčku části parc. č.707/1. Usnesení č. 8/3/2010 - 
ZO  neschválilo  žádost manželů Antonína a Boženy Štefkových o výpůjčku části parc. č. 707/1, ale projednání této žádosti 
odložilo na další zasedání. 
 
K bodu 9 - Starosta informoval zastupitele o vypouštění odpadních vod z obce. Stávající povolení k vypouštění odpadních vod 
z obce končí 31.12.2010, proto Obec Hrobice požádala MěÚ Vizovice, odbor ŽP o prodloužení na další roky. Dále uvedl, že obec 
musí mít s každým majitelem nemovitosti uzavřenou smlouvu o vypouštění odpadních vod do kanalizace. Součástí této smlouvy 
bude upřesnění čištění a místo napojení do kanalizace obce. 
 
K bodu 10 - a) ZO projednalo žádost p. Jaroslava Petříka o posouzení vhodné úpravy příjezdu k jejich domu. Z diskuse vyplynulo, 
že je potřeba řešit také opěrnou zídku, která se naklání ke stodole naproti domu pana Petříka. ZO projednalo parkování p. Zdenka 
Slováčka, který si stěžuje, že pod hasičskou zbrojnicí na obecní cestě je bláto a jsou tam vyjeté velké koleje. ZO projednalo 
parkování p. Jaroslava Podešvy, který parkuje často před domem a znemožňuje průjezd uličkou pod hasičskou zbrojnicí. 
Usnesení č.10a/3/2010 - a) ZO jednomyslně schválilo na rozjezděné vozovky u domu p. Petříka a u hasičské zbrojnice dovézt 
makadam. Napsat dopis p. Jaroslavu Podešvovi, aby neparkoval před domem.                                            pokračování na další straně 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ZE  ZÁPISŮ  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE 
 
 
 

b) ZO projednalo žádost p. Martina Smetany o postavení přístřešku na obecním pozemku, parcela č. 438, kterou má ve výpůjčce. 
Usnesení č.10b/3/2010 - ZO jednomyslně schválilo žádost p. Martina Smetany postavit přístřešek na obecním pozemku, parcela 
č. 438. 
 
c) Starosta informoval zastupitele, že paní Dana Kuchařová souhlasí, aby obec vykoupila její pozemek (část parcely číslo 719/5 
vedle areálu na Dubíčku až po vodojem). V případě souhlasu s dělením (MěÚ Vizovice, odbor ŽP a Stavební úřad Slušovice) 
požádá obec o rozdělení pozemku na katastru a nechá vypracovat znalecký posudek. 
 
d) Starosta hovořil o firmě Solar Global, která má zájem v katastru obce postavit solární elektrárnu. Firma požaduje minimální 
plochu l ha a nabízí za pronájem 10 Kč/m2, výkup 100 Kč/m2. Zastupitelé se vyjádřili, že obec takový volný pozemek nemá. 
 
e) ZO projednalo finanční přísvěvek na povodně v roce 2010. 
Usnesení č.10e/3/2010 - ZO jednomyslně schválilo finanční příspěvek 20 tis.Kč na povodně v roce 2010. 
 
f) Pan Rudolf  Halaška přečetl zprávu kontrolního výboru. ZO vzalo na vědomí. 
 
4/2010 – 7.6.2010 
 
K bodu 1 - Starosta obce přednesl návrh pana ing. Míči, který byl na minulém zasedání pověřen, aby prověřil, posoudil 
a doporučil nejvýhodnější firmu pro zateplení domu Okál 
Usnesení č.1/4/2010 - ZO jednomyslně schválilo, aby zateplení domu Okál provedla firma H + M spol. s r.o. Zlín-Štípa. 
ZO jednomyslně schválilo, aby stavební dozor prováděl pan Ing. Míča. 
 
K bodu 2 - ZO projednalo 1. úpravu rozpočtu v roce 2010. 
Usnesení č. 2/4/2010 - ZO jednomyslně schválilo 1. úpravu rozpočtu v roce 2010. 
 
K bodu 3 
a) ZO projednalo připomínky pana Ing. Josefa Ševce, které se týkaly mimo jiné: 
- parkování a umývání aut na chodníku a veřejné komunikaci - vjíždění těžkých nákladních aut do oblastí, kde je pro ně zákaz 
vjezdu - parkování na komunikaci v zimě - vývoz odpadu na cizí pozemky (černé skladky) - opravit značku „zákaz vjezdu“ 
na Lukové cestě a přidat tabulku „zákaz skládky“ - nefunkčnost některých kanalizačních vpustí (jsou umístěny příliš vysoko) - 
propadlá kanalizační vpusť před jeho domem. 
 
b) ZO vyslechlo prezentaci pana Ing. Skalického (Firma Solar Global a.s. Brno) na možnost instalace fotovoltaické elektrárny 
v katastru obce a výběr vhodné lokality. S ohledem na přípojné místo předložil několik variant, přičemž nejvýhodnější se pro ně 
jevily dvě oblasti: 
1. Za průmyslovou zónou k odbočce na Ostratu, směrem západním. 2. Asi 100 m pod silnici k Bráblovu před lesem, směrem 
jižním. Starosta požádal o vyjádření pana ing. arch. Vladimíra Dujku (architekt obce) a paní ing. Ivanu Valachovou (pořizovatel 
územního plánu). Tito nám doporučují, abychom s ohledem na krajinu nepovolovali výstavbu v tak blízkém okolí obce. Podle 
nich by v úvahu přicházela průmyslová zóna v Nových Dvorech. 
ZO vzalo na vědomí. 
 
c) ZO znovu projednalo žádost manželů Boženy a Antonína Štefkových o výpůjčku nebo pronájem části parcely č. 707/1. 
Usnesení č. 3/4/2010 - ZO schválilo  (5 členů ZO pro, 2 členové ZO proti, 1 člen ZO se zdržel hlasování) pronájem části 
parc. č. 707/1 manželům Boženě a Antonínu Štefkovi za cenu 200 Kč ročně.  
 
d) Starosta obce informoval, že osoba, která provádí zapisování údajů do informačního systému evidence obyvatel, musí 
od 1.7.2010 tuto činnost provádět pomocí aplikace Czech POINT@office a k tomu potřebuje mít vyřízený vlastní komerční 
a kvalifikovaný certifikát. Samotnou aplikaci zprovozní osoba, která bude mít u našeho úřadu oprávnění provádět tyto změny. 
Doposud veškeré změny v evidenci obyvatel pro naši obec prováděl zaměstnanec MěÚ Vizovice, proto navrhl starosta obce, 
aby to tak pokračovalo i nadále. Z tohoto důvodu zastupitelstvo obce projednalo návrh na uzavření smlouvy o výkonu přenesené 
působnosti mezi Městem Vizovice a Obcí Hrobice o evidenci obyvatel. Usnesení č. 4/4/2010 - Zastupitelstvo obce jednomyslně 
schválilo uzavření Veřejnoprávní smlouvy mezi Městem Vizovice a Obcí Hrobice o výkonu přenesené působnosti (§ 12 odst.1 
zák.  č. 133/2000 Sb., zákon o evidenci obyvatel) ve správním obvodu obce Hrobice, v souladu s § 63 zákona 128/2000 Sb., 
o obcích. Smlouva bude uzavřena na dobu určitou do 31.12.2010. 
 
e) Pan Rudolf Halaška vznesl připomínky, že pan Pavel Stuchlík umístil na obecním pozemku obrubníky, které vyčnívají vysoko 
nad asfaltovou cestu (více než 20 cm), jsou nebezpečné, a také mohou zhoršovat zimní údržbu. ZO projednalo, aby kontrolní 
výbor situaci prověřil, případně pana Pavla Stuchlíka pozval na příští zasedání. 
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ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 
 

Konec školního roku bývá bohatý na kulturní, sportovní 
i společenské akce. V měsíci květnu jsme s dětmi navštívili divadelní 
představení ve Vizovicích „Nosáčkova dobrodružství“ a na festivalu 
Hvozdenský měšec jsme viděli pohádku „Kdo se bojí, nesmí do lesa“.  
V červnu jsme si pozvali loutkové divadlo s třemi pohádkami do MŠ 
a přijely také děti z Březové. 

Také jsme s ma-
minkami oslavili jejich 
svátek. Paní učitelky 
s dětmi nacvičily pásmo 
tanečků, písniček, básni-
ček a dramatizací. Vyzdobili jsme celou školku a děti maminkám 
namalovaly přáníčka. Pod dohledem keramičky paní Jochcové děti 
tvořily z hlíny motýlky, okýnka s kytičkami, srdíčka, které pak dostaly 
jejich maminky. Svým vystoupením a přáníčky jsme také potěšili 
obyvatele Domova na Dubíčku. 

 
Den dětí jsme oslavili návštěvou cukrárny, sportovními a 

hudebními soutěžemi, malováním křídami na chodník před vchodem do 
MŠ. Na „Dětském odpoledni“ měla MŠ připravenu soutěž znalostí z přírody. Děti poznávaly stromy a jejich plody, 
zvířátka, květiny, určovaly, jak se třídí odpad. Počasí se vydařilo a děti byly spokojené. 

 
Letos jsme jeli na výlet až v červnu, protože 

pořád pršelo. Vybrali jsme si krásný letní den 
a vyrazili za zvířátky do ZOO Lešná, kde jsme se také 
projeli vláčkem. 

 
Každoročně na závěr roku opékáme na školní 

zahradě špekáčky. Děti si donesly pruty a dřevo, 
všichni jsme si pochutnali. Poslední týden jsme pro 
děti připravily hru v přírodě „Hledání pokladu víly 
Lesněnky“. Děti poklad hledaly po označené trase, 
cestou jim víla Lesněnka nechávala obálky s úkoly. 
Děti poznávaly ptáky, rostliny, zvířátka, co do lesa 
patří a co ne, luštily hádanky. Poklad se jim podařilo 
najít a děti si smlsly na lízátku a našly tam i bublifuk. 
Na louce za MŠ si pak mohly vyzkoušet, jak udělat 
co nejvíc bublin najednou. 

 
Měli jsme ještě připravené společné rozloučení 

rodičů a dětí se školáky, kteří odchází do základní 
školy. Je jich letos 8. Protože hodně dětí mělo 
neštovice, tak jsme vystoupení balónkového klauna 
přesunuli na začátek školního roku, abychom 
tak přivítali nově příchozí děti a jejich rodiče v naší 
MŠ.  Nových dětí nastoupí 10. Celkem tak máme 
na příští školní rok zapsáno 39 dětí. Zájem o před-
školní vzdělávání v naší MŠ z okolních obcí byl letos 
velký, bohužel jsme je nemohli všechny přijat. Dle 
hygienických norem nemáme pro víc dětí dostatek 
dětských umyvadel a sociálních zařízení. O prázd-
ninách malujeme jednu třídu.  

 

Děti a zaměstnanci přejí všem hezké prázdniny 
a příjemně strávenou dovolenou. 

 

Jana  Šenkeříková - ředitelka MŠ 
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HISTORIE LOVU A MYSLIVOSTI 
Název "lovec" se objevuje již v 11. století. Panovníka obklopovala početná lovecká družina, pro jejich pobyt 

na loveckých výpravách se v rozsáhlých lesích stavěly lovecké hrádky např. Křivoklát (zmiňovaný již v roce 1109), 
Jivno, Zbečno, Jenčov, Týřov, Pokáply - Králův dvůr, Nový Hrad u Kunratic (1411-1412). Lovecký personál je usídlován 
v tzv. účelových obcích (Loveč, Lovčice, Psáry, Ohaře, Sokolníky aj.), kde žije družinným životem. Lovecké roboty 
poddaných jsou známy již ve 12. století. V usnesení Českého sněmu z roku 1573 se uvádí, že právo lovu souvisí 
s vlastnictvím pozemků (panovník, šlechta, kláštery, královská města). Usnesení však obsahuje i nařízení o ochraně zvěře, 
což znamená počátek myslivosti u nás. I řada dalších usnesení Českého sněmu se zabývá chovatelskými hledisky.Po bílé 
hoře (1620) je česká šlechta potlačována, přicházejí cizí rody. Lov se stává záležitostí společenské reprezentace. 
Od 16. století se rozvíjejí palné zbraně, koncem 17. století se objevují lovecké ručnice. Císař Ferdinand III. (1637-1657) 
vydává roku 1641 ustanovení o lovu pro Čechy, ve kterém se uvádí, že myslivost je kratochvílí šlechtickou", poddaní jsou 
při lovech povinni robotami. Znamená to utužení robotných povinností poddaných, znamená to však také rozmach 
pytláctví (ze msty, pro obživu, z lovecké vášně). Vydávají se různé patenty proti pytláctví, např. císaře Karla VI. (1711-
1740) z roku 1732. Vzdělávání potřebného personálu (myslivců) se děje zpravidla tříletou výuční dobou u zkušeného 
myslivce (učebního pána), zakončené slavnostním "přijetím v počet myslivců" a předáním výučního listu, tesáku 
a lovecké trubky. Císař Josef II. (1780-1790) vydává v roce 1781 patent o zrušení nevolnictví a v roce 1786 řád 
o myslivosti neboli všeobecný honební patent, který uvolňuje poddaným v robotách, upravuje ochranu polních plodin, 
ukládá hradit škody působené lovem a zvěří, nařizuje černou zvěř uzavřít do obor, atd. Vzhledem k nedostatku bezplatné 
pracovní síly nastává odklon od chovů velké zvěře a zintenzivnění chovů drobné zvěře; s tím souvisí i rozvoj brokové 
střelby. Snižují se stavy jelení zvěře a přibývá zvěře srnčí. Začátkem 19. století nastává největší rozvoj bažantnictví, 
importují se nové druhy bažantů, muflon a jelenec viržinský, koncem století jeleni sika, rozšiřuje se chov kamzíků. 
S rozvojem brokové střelby se proslavuje české puškařství. Myslivost se podřizuje lesnímu hospodářství. V roce 1905 je 
vysazena na Dobříšsku ondatra. V revolučním roce 1848 bylo zrušeno poddanství. Císař František Josef I. (1848-1916) 
vydává v Olomouci dne 7. března 1849 říšský zákon o myslivosti č. 154; bylo zrušeno dominikální výsadní lovecké právo 
a právo myslivosti bylo spojeno s vlastnictvím půdy. Odborným spolkem, který sdružoval jak lesníky či myslivce 
z povolání tak i myslivce ze záliby byla v roce 1869 založená "Pražská lesnická jednota Hubertus". V roce 1883 vznikl 
"Spolek honební a ochrany zvěře. Po vzniku Československa v roce 1918 byl v roce 1919 ustaven "Československý lo-
vecký a kynologický říšský svaz". V roce 1923 je založena jednotná myslivecká organizace - Československá myslivecká 
jednota. Po osvobození v roce 1945 vychází zákon o myslivosti č. 225/1947 Sb. (s platností od 1.1.1948). Pro celé území 
republiky je právo myslivosti sjednoceno. Zákon prosazuje ne-jen aspekt hospodářský, ale i kulturní. Právo myslivosti je 
nadále vázáno na vlastnictví ho-nebního pozemku. V důsledku politických událostí z roku 1948 byly od roku 1951 
vyloučeni z pronájmu honiteb jednotlivci, uzavírat nájemní smlouvy mohly jenom tzv. lidové myslivecké společnosti. 
V roce 1962 byl vydán - pro celé území tehdejší republiky - nový zákon o myslivosti č. 23/1962 Sb., který odloučil výkon 
práva myslivosti od vlastnictví honebních pozemků. Právo myslivosti příslušelo organizacím - státním lesům, státním 
statkům, jednotným zemědělským družstvům -, které ho mohly či musely za úplatu postoupit uživatelům, a sice pouze 
mysliveckým sdružením. Nejmenší výměna honitby byla stanovena na 500 ha. Odborným spolkem, který sdružoval jak 
lesníky či myslivce z povolání tak i myslivce ze záliby byla v roce 1869 založená "Pražská lesnická jednota Hubertus". 
V roce 1883 vznikl "Spolek honební a ochrany zvěře. Po vzniku Československa v roce 1918 byl v roce 1919 ustaven 
"Československý lovecký a kynologický říšský svaz". Mezinárodní spolupráce v myslivosti byla již za první republiky. 
ČSR patřila k zakládajícím členům Mezinárodní lovecké rady - C.I.C., která byla založena v roce 1928 a oficiálně 
zahájila svou činnost v roce 1930. V roce 1961 se ČSMJ sloučila se slovenským Sväzom poĺovných ochranných združení, 
název centrální organizace byl změněn na Československý myslivecký svaz (ČSMS). V důsledku federalizace státu 
v roce 1969 byla ukončena činnost ČSMS a ustaven Český myslivecký svaz (ČMS). V roce 1970 byl ustaven Federální 
výbor mysliveckých svazů v ČSSR (FV MS), jako společný koordinační a poradní orgán Českého mysliveckého svazu 

a slovenského poĺovnického zväzu. Podle nového zákona o mys-
livosti č. 270/92 Sb. se ČMS stal organizací s členstvím myslivců 
zcela dobrovolným a byl zbaven spoluúčasti na řízení myslivosti. 
Myslivecká sdružení se podle zákona o sdružování občanů 
č. 83/1990 Sb. stala samostatnými právnímu subjekty. V roce 1992 
byl název Český myslivecký svaz změněn na Českomoravská 
myslivecká jednota (ČMMJ). Předsedou byl zvolen Prof.ing. Josef 
Hromas,Csc. Česká republika je členem Mezinárodní rady 
pro myslivost a ochranu zvěře CIC. Zastoupením ČR je pověřena 
ČMMJ. Od roku 1995 je ČMMJ také členem Federace 
mysliveckých organizací Evropské unie - F.A.C.E.   

 
zdroj – Českomoravská myslivecká jednota 
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ČINNOST MYSLIVECKÉHO 
SDRUŽENÍ BŘEZINA 

Myslivecké sdružení Březina mysli-
vecky hospodaří v honitbě o výměře 1.405 ha 
na území katastrů Hrobice, Březová, Slušovice 
a částečně Trnava a Kašava. Jedná se 
o společenstevní honitbu, jejímž majitelem je 
honební společenstvo Nové Dvory. V honitbě 
hospodaříme se zvěří spárkatou (srnčí dančí 
a černá), zvěří drobnou (zajíc, bažant a ko-
roptev). V honitbě se samozřejmě vyskytuje 
také zvěř škodná. Zvěř drobná se vyskytuje 
v minimálních stavech, a proto ji v posledních 
10 letech prakticky nelovíme a snažíme se 
naopak její stavy zvýšit, což je dlouhodobá 
záležitost, pokud se to vůbec podaří. Lov 
spárkaté zvěře podléhá mysliveckému 
plánování dle zákona o myslivosti č.449/2001 
Sb. Plán lovu každoročně odsouhlasuje 
vlastník honitby a předkládá se orgánu statní 

správy. Myslivecké sdružení zemědělsky obhospodařuje cca 3 ha mysliveckých políček za účelem zlepšení úživnosti 
honitby. Oplocené pastevní areály totiž úživnost honitby podstatně snížily a zvěř vytlačily. Povinností členů 
mysliveckého sdružení je zajistit ochranu zvěře, její přikrmování a monitorování zdravotního stavu ve spolupráci 
s veterinární správou. Dále je povinností členů MS zajistit úklid a sanaci uhynulé zvěře a zvěře sražené motorovými 
vozidly (za posledních 5 let je průměrně ročně sraženo 16 ks hlavně srnčí zvěře). Povinností uživatele honitby je zajistit 
držení potřebného počtu lovecky upotřebitelných psů stanoveného zákonem. Členové musí také zajistit výstavbu a údržbu 
krmných a pozorovacích zařízení a dále dostatečné množství krmiva (objemového jadrného, dužnatého a soli). 
V současnosti je problém sehnat jakékoliv odpadové jadrné krmivo a musíme proto nakupovat přečištěné obiloviny 
za poměrně vysoké ceny. Vysoké ceny krmiv, pohonných hmot a energií způsobily, že již delší dobu musí i myslivci pro 
svého koníčka, myslivost, sáhnout hlouběji do kapsy. Jsme proto vděčni za jakoukoliv finanční pomoc ze strany obecních 
úřadů.  

Členství v našem MS také předpokládá povinnost pro každého člena odpracovat každoročně 40 až 80 
brigádnických hodin dle délky členství (za MS bylo v r. 2009 odpracováno 1750 hod.) a to v tom nejsou započteny 
hodiny zimního přikrmování zvěře. 

Myslivecké sdružení se snaží také zajišťovat kulturní, společenskou a vzdělávací činnost. Již tradičními se stala tzv. 
„Přátelská posezení“ pořádaná v mysliveckém areálu v Nových Dvorech 1 až 2 -krát ročně pro občany, kde je možné 
ochutnat zvěřinové speciality a pobavit se při hudbě. V r. 2009 jsme zorganizovali posezení s pohoštěním a koštem 
slivovice pro zasloužilé členy Českomoravské myslivecké jednoty z okresu Zlín. V letošním roce bude uspořádána 
v areálu na Březové celorepubliková klubová výstava jezevčíků, na kterou zveme všechny občany. Naši členové také 
vedou a organizují kroužek dětí, které mají zájem o myslivost a připravují je na okresní kolo tzv. „Zlaté srnčí trofeje“, 
která každoročně probíhá v areálu střelnice Okresního mysliveckého spolku ve Zlíně.  

Tímto článkem chci jenom velmi stručně přiblížit občanům činnost členů našeho mysliveckého sdružení.    
 

Milan Holík - myslivecký hospodář  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

11 

z historie MS Březina 

ilustrační foto 

z historie 



HASIČSKÉ OKÉNKO 
 

Pouť na svatý Hostýn 
 

V sobotu 24. dubna naši hasiči, jako každoročně, 
zavítali na Sv. Hostýn, kde se konala 17. celostátní pouť 
Svatého Floriána. Účastnilo se jí 121 hasičských sborů. 
Po příjezdu všichni účastníci začali intenzívně nasávat 
atmosféru Hostýnských vrchů a po desáté hodině se začal 
řadit slavnostní průvod, v čele s 93 prapory. Bohužel, letos 
to bylo už bez zakladatele této pouti bratra Antonína 
Zaorala z Kašavy. Před basilikou nás přivítali politici, a to 
europoslankyně Zuzana Roithová a poslanec Jiří Čunek. 
Oba se vyjádřili, jak je hasičská činnost všestranná a pro 
naše společenství důležitá. Mši svatou celebroval 
olomoucký biskup Josef Hrdlička. I letos panovalo 
na Hostýně velmi pěkné počasí a myslím si, že si pouť 
všichni užili.  
 
 

Okrsková soutěž Neubuz 
 

První kolo v požárním sportu proběhlo v nedaleké Neubuzi, 
25.5.2010. Bohužel se nám po změně termínu konání soutěže kvůli 
podmáčenému hřišti, nepodařilo postavit dvě družstva mužu, jak jsme 
byli v minulých letech zvyklí. Soutěž probíhala za krásného počasí, 
po odcvičení družstev žáků, které bohužel zatím nemáme, přišly 
na řadu štafety žen. A už jsme si zvykli, že naše holky jsou po štafetě 
první. No skutečně to tak bylo. Před druhou Březovou ale měly náskok 
pouze dvě sekundy. Na útok šly holky v pozměněné sestavě oproti 
minulým letům. Pokus jim moc nevyšel podle jejich představ, 
ale na celkové vítězství to přesto stačilo. Muži, kteří byli složeni 
ze dvou družstev, jeli na jistotu a po velice solidní štafetě obsadili 
celkově třetí místo za druhou Veselou a vítěznou Neubuzí. Myslím si, 
že s dosaženými výsledky můžeme být spokojeni.  

 
Pohárová soutěž na Veselé 
 

V sobotu 26.6.2010 se konala pohárová soutěž na Veselé, které se už každoročně zúčastňujeme i s naší časomírou. 
Soutěže se zúčastnilo 8 družstev mužů a 5 družstev žen. S ohledem na počet účastníků se jelo na dva pokusy a lepší čas 
útoku se počítal. Našim holkám se v prvním kole příliš nedařilo a ještě se zranila naše dlouholetá rozdělovačka Jitka 
Gajdošíková. Druhý pokus, na který šly, byl již úspěšný a naše ženy obsadily pěkné druhé místo. Muži postavili pouze 
jedno družstvo, tomu se však vůbec nedařilo a oba pokusy pokazili. I přes tento nezdar jsme si dobře zatrénovali na další 
soutěž, kterou byla pohárová soutěž u nás doma na Hrobicích.  
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Červa 



 
 
 

 
 

VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLIKY 
 

Ve dnech 28. – 29. května se uskutečnily volby do poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky, 
které se v naší obci konaly tradičně v místní mateřské škole. Volební účast voličů z Hrobic byla proti účasti v celé České 
republice mírně nadprůměrná - 65,71%. A jak v našem obvodu dopadly výsledky konkrétně pro každou politickou stranu 
či politické hnutí? 

 
Občanská demokratická strana - získala 50 hlasů (19.84 %) , Česká strana sociálně 
demokratická - získala 46 hlasů (18.25 %) , Křesťanská a demokratická unie - 
Československá strana lidová - získala 36 hlasů (14.28 %) , TOP 09 - získala 33 hlasů 
(13.09 %) , Strana Práv Občanů ZEMANOVCI - získala 27 hlasů (10.71 %) , Věci 
veřejné - získaly 26 hlasů (10.31 %) , Komunistická strana Čech a Moravy - získala 12 
hlasů (4.76 %) , Suverenita - blok Jany Bobošíkové, strana zdravého rozumu - získala 10 
hlasů (3.96 %) , Strana zelených - získala 4 hlasy (1.58 %) , Česká pirátská strana - 
získala 2 hlasy (0.79 %) , Strana svobodných občanů - získala 2 hlasy (0.79 %) , 
Moravané - získali 2 hlasy (0.79 %) , Konzervativní strana - získala 1 hlas (0.39 %) , 
OBČANÉ.CZ - získali 1 hlas (0.39 %).  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

BUĎME OHLEDUPLNÍ !! 
 

Množí se stížnosti našich spoluobčanů 
na nedovolené parkování osobních vozidel 
na chodníku nebo jeho části. Brání tak 
pohybu chodců. Obtížný problém je to ze-
jména pro starší občany a maminky 
s kočárky. Řidiči tím vědomě porušují 
vyhlášku o provozu na pozemních komu-
nikacích 361/2000Sb. a nutí tím chodce 
vstupovat do vozovky a ohrožují jejich 
bezpečnost. Někteří naši spoluobčané využí-
vají k parkování svých vozidel veřejné 
prostranství, i když jejich pozemky a garáže 
zejí prázdnotou. Tento nešvar brání pohybu 
ostatních vozidel, chodců a hlavně v zimním 
období ztěžuje úklid komunikací a vývoz 
komunálního odpadu. Mytí vozidel na chod-
níku, kdy saponát teče po komunikaci, není 
zrovna naší dobrou vizitkou. Již mnohokrát 
jsme byli upozorněni na nepovolený vjezd 
nákladních automobilů na místní komuni-
kace. Každá firma nebo podnikající osoba 
je povinna si parkování těchto vozidel zabezpečit ve svých prostorách nebo si k tomuto účelu prostory 
pronajmout. V okolí obce se začaly objevovat černé skládky, například občan zpracuje „kladovku“ dříví a po té 
kůru a piliny vyveze na cizí pozemek. V případě dalšího opakování těchto nešvarů bude nutné přikročit 
k rázným opatřením.      
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CZECH POINT 
 

V naší obci je již od roku 2009 k dispozici CZECH POINT (český podací 
ověřovací informační národní terminál). Nově jsou zde možné služby 
ověření podpisů a vidimace. 



 

 30. července - Zábava Focus 
 29. srpna – Ukončení prázdnin s kouzelníkem  
   4. září – Zájezd na Baťův kanál 
 12. září – Tradiční pouť na Hrobicích – mše u kaple – 10:30 hodin 

 
 
 
 
 
 
 
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
      
 
 
HROBICE NÁS PŘIVÍTALY NOVÝM ZNAKEM A VLAJKOU 

 
V měsíci dubnu předal předseda Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR starostce obce Hrobice 
u Pardubic paní Pleskotové dekret o udělení znaku a vlajky. Při tvorbě (heraldického) znaku 
obce byly využity figury vyjadřující motivy z historie a geografie obce. Figura zvonu 
připomíná dřevěnou dubovou zvoničku z roku 1913 jakožto symbol života obce. Figura 
vlnitého břevna znázorňuje vodu a vyjadřuje tedy polohu obce na pravém břehu řeky Labe. 
Obecná figura orobinců s listy zdůrazňuje existenci současných „vodních“ přírodních 
chráněných území v katastru obce, stejně jako někdejší velké rybníky v okolí obce. Obecná 
figura jabloňového květu připomíná ovocný sad T. G. Masaryka založený v roce 1920, 
přičemž – podobně jako v případě zvonu – se jedná o obecný symbol komunitního života 
obce a jejího rozkvětu. 
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Občané nově přihlášeni k trvalému pobytu 
 

Minařík Inocenc č.p. 85 

Naši jubilanti srpen - říjen 2010 
 

Buček Alois  97 let 
Slováček František  80 let 
Červenková Františka  75 let 
Šlahařová Ludmila  70 let 
Čuříková Ladislava  65 let 
Malaníková Marie  60 let 
Slovák Josef  60 let 
 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme 

Sňatek uzavřeli 
 

Bobál Radim – Trojanová Veronika 

Úmrtí 
 

Pempušová Emilie 
Javořík Stanislav 

Čest jejích památce 

Nově narození 
 

Ševcová Tereza   č.p. 53 
Měřičková Valerie  č.p. 133 

PŘIPRAVOVANÉ AKCE 


